

Способы оспаривания актов органов государственного управления: сравнительный анализ проблем правового регулирования

Леонов Денис Валерьевич,

соискатель Института законодательства и сравнительного правоведения

при Правительстве Российской Федерации

117218, г. Москва, ул. Б. Черемушкинская, д. 34

E-mail: denis-leonov-1992@mail.ru

Статья посвящена сравнительному анализу проблем правового регулирования способов оспаривания правовых актов органов государственного управления. Автор рассматривает особенности судебного и внесудебного оспаривания с позиции их доступности для граждан и организаций. В статье исследуются вопросы формирования правового института квазисудебного оспаривания правовых актов управления.

Ключевые слова: оспаривание, правовой акт, орган государственного управления, защита и восстановление прав и свобод граждан и организаций.

Means of Contestation of Acts of Government Authorities: A Comparative Analysis of Legal Regulation Issues

Leonov Denis V.

*Degree-Seeking Student of the Institute of Legislation and Comparative Law under the Government
of the Russian Federation*

The article is devoted to a comparative analysis of the issues of legal regulation of means to the appeal of administrative acts. The author considers the peculiarities of judicial and administrative appeal from the position of their accessibility for citizens and organizations. Author examines the issues of formation of the legal institution of quasi-judicial challenging legal acts of management.

Keywords: challenging, legal act, government body, protection and restoration of the rights and freedoms of citizens and organizations.